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Protokół Nr XXVIII/2021 

z sesji Rady Gminy Mszana w dniu 9 marca 2021 r. 

Pkt. 1 

Obrady rozpoczęto 9 marca 2021 o godz. 14:30, a zakończono o godz. 
15:26 tego samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 15 członków. 

Sesja odbyła się zdalnie, przez system teleinformatyczny e-sesja. Obrady 
prowadził w sali posiedzeń Urzędu Gminy w Mszanie Przewodniczący Rady 
Gminy Marek Liśnikowski. 
W posiedzeniu wzięło udział 15 członków Rady. 
Obecni: 
1. Rafał Bura 
2. Roman Bura 
3. Roman Goik 
4. Magdalena Herman 
5. Marek Kotula 
6. Piotr Kuczera 
7. Marek Liśnikowski 
8. Celina Mizia 
9. Tomasz Mrowiec 
10. Ilona Mura 
11. Krzysztof Rduch 
12. Elżbieta Skorupa 
13. Wioleta Szotek 
14. Ewa Wawrzyczny 
15. Beata Wieszołek 

Pkt. 2  

Sesję otworzył i poprowadził Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek 
Liśnikowski.  

Na podstawie listy obecności radnych stwierdził, że sesja jest prawomocna. 
Następnie powitał Radnych, Wójta Gminy Mirosława Szymanka, Z-cę Wójta 
Błażeja Tatarczyka, Skarbnik Gminy Małgorzatę Gąsior, Sekretarz Joannę 
Szymańską oraz pracowników Urzędu Gminy.  
Listy obecności stanowią załączniki nr 1 i 2 do protokołu. 
Sesja była transmitowana na żywo: Rada Gminy Mszana - Sesja w dniu 9 marca 2021 - 
YouTube 
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Pkt. 3  

Nie było wniosków o zmianę zaproponowanego porządku obrad.  

Przewodniczący odczytał porządek obrad sesji: 

1. Otwarcie posiedzenia. 
2. Sprawdzenie listy obecności i stwierdzenie prawomocności obrad. 
3. Przedstawienie porządku obrad. 
4. Przyjęcie protokołu z sesji nr XXVII/2021 Rady Gminy Mszana z dnia 4 

lutego 2021 r. 
5. Interpelacje. 
6. Sprawozdania z prac komisji. 
7. Podjęcie uchwał w sprawie: 

 a/ zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Mszana na lata 2021 – 2028, 

 b/ zmiany budżetu Gminy Mszana na 2021 rok, 
 c/ zaciągnięcia pożyczki długoterminowej ze środków 

Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 
Wodnej w Katowicach na realizację zadania "Program Ograniczenia 
Niskiej Emisji dla Gminy Mszana na lata 2018-2022 - rok 2021", 

 d/ zwolnienia za część 2021 roku z podatku od nieruchomości: 
gruntów, budynków i budowli związanych z prowadzeniem 
działalności wskazanym grupom przedsiębiorców, których 
płynność finansowa uległa pogorszeniu w związku z ponoszeniem 
negatywnych konsekwencji ekonomicznych z powodu COVID-19, 

 e/ zwolnienia z opłaty za korzystanie z zezwoleń na sprzedaż 
napojów alkoholowych przeznaczonych do spożycia w miejscu 
sprzedaży, 

 f/ uchwalenia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 
zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Mszana w 
2021 roku. 

8. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie międzysesyjnym. 
9. Wolne głosy i wnioski. 
10.  Zakończenie obrad. 

Przewodniczący poinformował, że punkty 1-3 zostały zrealizowane i przeszedł 
do kolejnego punktu porządku obrad. 

Pkt. 4 

Do protokołu z sesji nr XXVII/2021 Rady Gminy Mszana z dnia 4 lutego 
2021 r. nie było uwag.  

Przewodniczący RG zarządził głosowanie nad jego przyjęciem. 
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Głosowano w sprawie: Przyjęcia protokołu z sesji nr XXVII/2021 Rady Gminy 
Mszana z dnia 4 lutego 2021 r. 
Wyniki głosowania: Tak: 14, Nie: 0, Wstrzymał się: 0, BRAK GŁOSU: 0, 
NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
Tak (14): Rafał Bura, Roman Bura, Roman Goik, Magdalena Herman, Marek 
Kotula, Piotr Kuczera, Marek Liśnikowski, Celina Mizia, Tomasz Mrowiec, Ilona 
Mura, Krzysztof Rduch, Elżbieta Skorupa, Ewa Wawrzyczny, Beata Wieszołek 
NIEOBECNI (1): Wioleta Szotek 
Protokół został przyjęty. 

Pkt. 5 

Nie wpłynęły interpelacje. 

Pkt. 6. Sprawozdania z prac Komisji złożyli: 

 Marek Liśnikowski, Przewodniczący Rady Gminy z łączonego 
posiedzenia Komisji Spraw Społecznych oraz Komisji Budżetu i 
Infrastruktury dnia 10 lutego 2021 r.: 

Głównym tematem posiedzenia były plany zagospodarowania zwałowiska 
Pochwacie i współpraca z Jastrzębską Spółką Węglową. W posiedzeniu wzięli 
udział przedstawiciele JSW na czele z panem Arturem Dyczko, Z-cą Prezesa. 
Został przedstawiony projekt rekultywacji zwałowiska oraz koncepcje jego 
zagospodarowania po zakończeniu budowy. Przedstawiciele kopalni 
zagwarantowali, że nie zostanie podniesiona rzędna istniejącego zwałowiska, 
nie będą również przebudowywane tereny już zrekultywowane i zazielenione. 
Prezes JSW podkreślił, że Spółka jest zdeterminowana do pomyślnego 
zakończenia kolejnych spornych tematów, jak zalewisko w Połomi czy rozmowy 
na temat Szybów Zachodnich.  
Drugim tematem komisji była Rewitalizacja Centrum Gogołowej. Radni 
zapoznali się z projektem i wizualizacjami obiektu wielofunkcyjnego, który 
powstanie w miejscu wyburzonej starej remizy. Obok budynku powstanie tak 
zwany mały rynek. Zadanie będzie kosztować 6,7 mln złotych, w tym 246 tys. zł 
za sam projekt. Inwestycja jest kosztowna, ale udało się pozyskać 4 mln zł z 
Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych, co znacznie odciąży budżet Gminy. 

 Marek Liśnikowski, Przewodniczący Rady Gminy z łączonego 
posiedzenia Komisji Spraw Społecznych oraz Komisji Budżetu i 
Infrastruktury dnia 4 marca 2021 r.: 

Na posiedzeniu sprawozdania z działalności za 2020 rok przedstawiły jednostki 
oświatowe, dyrektorzy opowiedzieli też, jak wyglądało i nadal wygląda 
funkcjonowanie placówek w okresie pandemii, jak zostało zorganizowane 
nauczanie zdalne. Sprawozdania z działalności za ubiegły rok  przedstawili 
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również dyrektorzy Gminnego Ośrodka Sportu, Ośrodka Kultury oraz Biblioteki 
Publicznej.   
W sprawach bieżących Komisje pozytywnie zaopiniowały wszystkie uchwały, 
które mamy do procedowania na obecnej sesji. 
Ponadto na Komisji informacje o pracach nad zmianą Statutu Międzygminnego 
Związku Komunikacyjnego z siedzibą w Jastrzębiu Zdroju przekazał nam Radca 
Prawny Związku. Statut MZK ma 30 lat i nie oddaje aktualnych realiów i 
rzeczywistości prawnej. Prace nad nowym projektem trwają w ramach Komisji 
Statutowej, w skład której wchodzi też przedstawiciel Gminy Mszana - Radny 
Roman Bura. Rady Gmin będą przyjmowały ten statut po jego zaopiniowaniu 
przez wojewodę.  
Na referowanym posiedzeniu Komisja Spraw Społecznych dodatkowo 
zaopiniowała pozytywnie 6 wniosków o przyznanie Nagrody Wójta za 
osiągnięte wyniki sportowe.  

 Radny Roman Bura, Przewodniczący Komisji Rewizyjnej, z jej 
posiedzenia w dniu 18 lutego 2021 r.: 

18 lutego Komisja Rewizyjna przeprowadziła kontrolę w Urzędzie Gminy 
Mszana. Przedmiotem kontroli była: ściągalność podatków i opłat lokalnych 
oraz opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi w 2020 r. i zwolnień w 
tych podatkach oraz dotacji na działania proekologiczne w latach 2019 - 2020. 
Komisja wskazała na stosunkowo niską ściągalność opłaty od posiadania psów. 
Nie jest to wysoka kwota, jednak pozwala na pokrywanie kosztów, jakie Gmina 
ponosi na schronisko, gdzie są umieszczane bezpańskie psy z terenu gminy. 
Dlatego zasadne  jest nie rezygnowanie z pobierania tej opłaty i przypominanie 
o niej mieszkańcom.  
Komisja zawnioskowała o umieszczenie w biuletynie informacyjnym „Nasze 
Wieści Gminne” przypomnienia o obowiązku rejestracji psów i konieczności 
uiszczania opłaty w wysokości 25 złotych rocznie od 1 psa. 
Po analizie dotacji na działania proekologiczne Komisja zwróciła uwagę, że 
wciąż są mieszkańcy, którzy mają możliwość podłączenia się do kanalizacji, a 
celowo tego nie robią. 
W celu wyegzekwowania od mieszkańców obowiązku przyłącza do kanalizacji, 
Komisja zawnioskowała o umieszczenie w biuletynie informacyjnym „Nasze 
Wieści Gminne” przypomnienia o konieczności  wykonania przyłącza tam, gdzie 
jest to możliwe oraz poinformowania, że będą wszczynane postępowania 
egzekucyjne. 
Do sprawozdań nie było pytań. 
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Pkt. 7. Przystąpiono do kolejnego punktu porządku obrad - podjęcia 
uchwał w sprawie: 

 a/ zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Mszana na lata 2021 – 2028,; 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały został omówiony i 
pozytywnie zaopiniowany na łączonym posiedzeniu Komisji Budżetu i 
Infrastruktury oraz Komisji Spraw Społecznych w dniu 4 marca br.  
Do projektu nie było pytań. Przewodniczący odczytał treść uchwały i zarządził 
głosowanie. 
Głosowano w sprawie: zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Mszana na lata 2021 – 2028, 
Wyniki głosowania: Tak: 14, Nie: 0, Wstrzymał się: 0, BRAK GŁOSU: 0, 
NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
Tak (14): Rafał Bura, Roman Bura, Roman Goik, Magdalena Herman, Marek 
Kotula, Piotr Kuczera, Marek Liśnikowski, Celina Mizia, Tomasz Mrowiec, Ilona 
Mura, Krzysztof Rduch, Elżbieta Skorupa, Ewa Wawrzyczny, Beata Wieszołek 
NIEOBECNI (1): Wioleta Szotek 
Uchwała Nr XXVIII/194/2021 została podjęta. 

 b/ zmiany budżetu Gminy Mszana na 2021 rok;  
Przewodniczący poinformował, że projekt uchwały został omówiony i 
pozytywnie zaopiniowany na łączonym posiedzeniu Komisji Budżetu i 
Infrastruktury oraz Komisji Spraw Społecznych w dniu 4 marca br. 
Do projektu nie było pytań i uwag. Przewodniczący odczytał treść uchwały i 
zarządził głosowanie. 
Głosowano w sprawie: zmiany budżetu Gminy Mszana na 2021 rok, 
Wyniki głosowania: Tak: 14, Nie: 0, Wstrzymał się: 0, BRAK GŁOSU: 0, 
NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
Tak (14): Rafał Bura, Roman Bura, Roman Goik, Magdalena Herman, Marek 
Kotula, Piotr Kuczera, Marek Liśnikowski, Celina Mizia, Tomasz Mrowiec, Ilona 
Mura, Krzysztof Rduch, Elżbieta Skorupa, Ewa Wawrzyczny, Beata Wieszołek 
NIEOBECNI (1): Wioleta Szotek 
Uchwała Nr XXVIII/195/2021 została podjęta. 

 c/ zaciągnięcia pożyczki długoterminowej ze środków Wojewódzkiego 
Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Katowicach na 
realizację zadania "Program Ograniczenia Niskiej Emisji dla Gminy 
Mszana na lata 2018-2022 - rok 2021"; 
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Przewodniczący poinformował, że projekt został omówiony i pozytywnie 
zaopiniowany na łączonym posiedzeniu Komisji Budżetu i Infrastruktury oraz 
Komisji Spraw Społecznych w dniu 4 marca br. 
Do projektu nie było pytań. Przewodniczący odczytał treść uchwały i zarządził 
głosowanie. 
Głosowano w sprawie: zaciągnięcia pożyczki długoterminowej ze środków 
Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w 
Katowicach na realizację zadania "Program Ograniczenia Niskiej Emisji dla 
Gminy Mszana na lata 2018-2022 - rok 2021", 
Wyniki głosowania: Tak: 14, Nie: 0, Wstrzymał się: 0, BRAK GŁOSU: 0, 
NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
Tak (14): Rafał Bura, Roman Bura, Roman Goik, Magdalena Herman, Marek 
Kotula, Piotr Kuczera, Marek Liśnikowski, Celina Mizia, Tomasz Mrowiec, Ilona 
Mura, Krzysztof Rduch, Elżbieta Skorupa, Ewa Wawrzyczny, Beata Wieszołek 
NIEOBECNI (1): Wioleta Szotek 
Uchwała Nr XXVIII/196/2021 została podjęta. 

 d/ zwolnienia za część 2021 roku z podatku od nieruchomości: 
gruntów, budynków i budowli związanych z prowadzeniem 
działalności wskazanym grupom przedsiębiorców, których płynność 
finansowa uległa pogorszeniu w związku z ponoszeniem negatywnych 
konsekwencji ekonomicznych z powodu COVID-19; 

Przewodniczący poinformował, że projekt został omówiony i pozytywnie 
zaopiniowany na łączonym posiedzeniu Komisji Budżetu i Infrastruktury oraz 
Komisji Spraw Społecznych w dniu 4 marca br. 
Do projektu nie było pytań. Przewodniczący odczytał treść uchwały i zarządził 
głosowanie. 
Głosowano w sprawie: zwolnienia za część 2021 roku z podatku od 
nieruchomości: gruntów, budynków i budowli związanych z prowadzeniem 
działalności wskazanym grupom przedsiębiorców, których płynność finansowa 
uległa pogorszeniu w związku z ponoszeniem negatywnych konsekwencji 
ekonomicznych z powodu COVID-19, 
Wyniki głosowania: Tak: 14, Nie: 0, Wstrzymał się: 0, BRAK GŁOSU: 0, 
NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
Tak (14): Rafał Bura, Roman Bura, Roman Goik, Magdalena Herman, Marek 
Kotula, Piotr Kuczera, Marek Liśnikowski, Celina Mizia, Tomasz Mrowiec, Ilona 
Mura, Krzysztof Rduch, Elżbieta Skorupa, Ewa Wawrzyczny, Beata Wieszołek 
NIEOBECNI (1): Wioleta Szotek 
Uchwała Nr XXVIII/197/2021 została podjęta. 
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 e/ zwolnienia z opłaty za korzystanie z zezwoleń na sprzedaż napojów 
alkoholowych przeznaczonych do spożycia w miejscu sprzedaż; 

Przewodniczący poinformował, że projekt został omówiony i pozytywnie 
zaopiniowany na łączonym posiedzeniu Komisji Budżetu i Infrastruktury oraz 
Komisji Spraw Społecznych w dniu 4 marca br. 
Do projektu nie było pytań. 
Przewodniczący odczytał treść uchwały i zarządził głosowanie. 
Głosowano w sprawie: zwolnienia z opłaty za korzystanie z zezwoleń na 
sprzedaż napojów alkoholowych przeznaczonych do spożycia w miejscu 
sprzedaży, 
Wyniki głosowania: Tak: 14, Nie: 0, Wstrzymał się: 0, BRAK GŁOSU: 0, 
NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
Tak (14): Rafał Bura, Roman Bura, Roman Goik, Magdalena Herman, Marek 
Kotula, Piotr Kuczera, Marek Liśnikowski, Celina Mizia, Tomasz Mrowiec, Ilona 
Mura, Krzysztof Rduch, Elżbieta Skorupa, Ewa Wawrzyczny, Beata Wieszołek 
NIEOBECNI (1): Wioleta Szotek 
Uchwała Nr XXVIII/198/2021 została podjęta. 

 e/ uchwalenia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 
zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Mszana w 2021 
roku; 

Przewodniczący poinformował, że projekt został omówiony i pozytywnie 
zaopiniowany na łączonym posiedzeniu Komisji Budżetu i Infrastruktury oraz 
Komisji Spraw Społecznych w dniu 4 marca br. 
Do projektu nie było pytań. 
Przewodniczący odczytał treść uchwały i zarządził głosowanie. 
Głosowano w sprawie: uchwalenia Programu opieki nad zwierzętami 
bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy 
Mszana w 2021 roku. 
Wyniki głosowania: Tak: 14, Nie: 0, Wstrzymał się: 0, BRAK GŁOSU: 0, 
NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
Tak (14): Rafał Bura, Roman Bura, Roman Goik, Magdalena Herman, Marek 
Kotula, Piotr Kuczera, Marek Liśnikowski, Celina Mizia, Tomasz Mrowiec, Ilona 
Mura, Krzysztof Rduch, Elżbieta Skorupa, Ewa Wawrzyczny, Beata Wieszołek 
NIEOBECNI (1): Wioleta Szotek 
Uchwała Nr XXVIII/199/2021została podjęta. 
 
Prowadzący obrady poinformował o wyczerpaniu tego punktu obrad i przeszedł 
do kolejnego.  
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Pkt. 8 

Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności międzysesyjnej. 

Na początku Pan Wójt podziękował radnym za przyjęcie uchwał, które pomogą 
przedsiębiorcom w trudnym okresie ograniczeń epidemicznych, a także za 
udzielenie zgody na zaciągnięcie pożyczki, dzięki której Gmina będzie mogła 
zrealizować dotacje do wymiany pieców dla wszystkich mieszkańców, którzy 
złożyli w tym roku wnioski.  
Informacja Wójta Gminy o zarządzeniach podjętych w okresie międzysesyjnym 
stanowi załącznik nr 3 do protokołu.   
Sprawozdanie z odbytych spotkań w okresie od 05.02.2021 r. do 09.03.2021 r. 
stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

Pytania do sprawozdań zadawali: 

 Radny Piotr Kuczera – o temat spotkania z dyrektorem Generalnej Dyrekcji 
Dróg Krajowych i Autostrad. 

 Pan Wójt odpowiedział, że spotkał się w Katowicach z p.o. Z-cy dyrektora 
GDDKiA Panem Kamilem Bułakowskim w celu omówienia tematu zmiany 
rozwiązania na skrzyżowaniu ul. Wodzisławskiej ze zjazdem na autostradę. 
Są tam plastikowe odbojniki, które trudno utrzymać w czystości, miały one 
być ustawione tylko na czas budowy autostrady, a zostały do dziś. Warto 
uporządkować to skrzyżowanie przy okazji trwającej przebudowy ulicy 
Wodzisławskiej. Na spotkaniu poruszono również temat zagospodarowania 
MOP-u Południe - władze Gminy Mszana zabiegają, że jeśli nie ma firmy 
zainteresowanej budową infrastruktury, warto ten MOP udostępnić 
przynajmniej na parking dla użytkowników autostrady. Ponadto 
przypomniano chęć Gminy przejęcia części terenów podlegających obecnie 
GDDKiA, temat był sygnalizowany już 2 lata temu, teraz został przypomniany. 
Poruszono również pomysł iluminacji nocnych na moście w ciągu ul. 
Wodzisławskiej oraz na moście wzdłuż autostrady, który jest pierwszym 
takim obiektem po wjeździe do Polski od strony czeskiej. Ponadto 
rozmawiano o problemie składowania odpadów na drogach 
technologicznych przy autostradzie oraz o sprawach związanych z CPK.   

 Na pytanie Radnego P. Kuczery o tematy spotkania z Powiatowym Zarządem 
Dróg, Pan Wójt odpowiedział - dotyczyło głównie projektowania remontu 
ulicy 1 Maja. Odbyły się 2 spotkania - jedno w Wodzisławiu, drugie w terenie, 
podczas którego przedstawiciele gminy wraz z przedstawicielami PZD 
przeszli cały odcinek ul. 1 Maja sugerując najlepsze rozwiązania projektowe. 

Więcej pytań do sprawozdań nie było. 
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Pkt. 9 

W wolnych głosach i wnioskach głos zabierali: 

 Przewodniczący RG o korespondencji, która wpłynęła do Rady Gminy: 
 Wpłynęło od Wójta Gminy sprawozdanie z wysokości średnich 

wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu 
zawodowego w szkołach prowadzonych przez jednostkę samorządu 
terytorialnego za 2020 rok. 
Przewodniczący poinformował, że sprawozdanie jest do wglądu w 
Biurze Rady Gminy.  

 Wpłynęła do wiadomości Rady Gminy uchwała intencyjna Rady Gminy 
Gorzyce z dnia 28 stycznia 2021 r. w sprawie wystąpienia z apelem do 
Sejmiku Województwa Śląskiego z zmianę uchwały Sejmiku w sprawie 
wprowadzenia na obszarze województwa Śląskiego ograniczeń w 
zakresie eksploatacji instalacji, w których następuje spalanie paliw. 
Przewodniczący odczytał uchwałę, po czym skierował ją pod obrady 
Komisji Budżetu i Infrastruktury. 

 Wpłynęły do Rady Gminy 2 petycje: 
1. Petycja z dnia 17.02.2021 r. o opinię ws. przeprowadzenia 

Referendum Ludowego - wnoszącą petycję jest Pani Teresa 
Garland ze Skawiny; 

2. Petycja z dnia 26.02.2021 r. o poparcie Rządu Tymczasowej Rady 
Stanu Narodu Polskiego Społecznego Komitetu Konstytucyjnego - 
wnoszącą petycję jest również Pani Teresa Garland – Zaprzysiężony 
Prezydent Obywatelski Tymczasowej Rady Stanu Narodu Polskiego 
Społecznego Komitetu Konstytucyjnego. 

Przewodniczący poinformował, że obydwie petycje zostały skierowane 
pod obrady Komisji Skarg Wniosków i Petycji Rady Gminy Mszana, której 
posiedzenie odbędzie się 11 marca br. Wnioski z analizy petycji Komisja 
przedstawi radzie Gminy na kolejnej sesji. 

 
Dalej w sprawach bieżących głos zabierali: 
 Radna Wioleta Szotek zadała pytanie, czy firma wykonująca rewitalizację 

Gogołowej zgłaszała jakieś problemy? Od czasu rozkopania terenu nic się 
tam nie dzieje. 

 Odpowiedzi udzielił Z-ca Wójta Pan Błażej Tatarczyk  – od ubiegłego 
tygodnia trwają prace związane z przełożeniem przyłącza wodociągowego 
od strony ul. Słonecznej, które było w kolizji z realizowaną inwestycją 
rewitalizacji.   

 Następnie Pan Z-ca poinformował, że po uzgodnieniu z wykonawcą remontu 
ul. Tuskera, możliwe jest zorganizowanie wizji dla radnych na placu budowy 
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tej inwestycji, o co wnioskowała na łączonym posiedzeniu Komisji Radna 
Ilona Mura. Uzgodniono, że wizja odbędzie się w środę, 17 marca, o godz. 
15.00.  

 Radny P. Kuczera wskazując, że zostało dodane do budżetu 50 tys. złotych 
na regulację stanu prawnego dróg, zapytał, jaki jest na dzień dzisiejszy stan 
prawny odnogi ulicy Skrzyszowskiej w Mszanie? 

 Z-ca Wójta odpowiedział –  jest to droga w zarządzie. 
 Radny  P. Kuczera zwrócił uwagę, że jest ona w zarządzie już kilka lat. Zapytał, 

czy mieszkańcy tej drogi poczynili kroki w celu unormowania stanu 
prawnego, przekazania działek drogowych gminie. Zostały tam 
zaangażowane środki z budżetu Gminy. 

 Pan Z-ca odpowiedział, że wydzielenie tych działek zależy od woli 
mieszkańców. Gmina bardzo chętnie je przejmie, nie może jednak wymusić 
tej decyzji na mieszkańcach.  

 Na pytanie Radnego, czy w umowach zarządu był zapis o obligatoryjnym 
wydzieleniu działek i przekazaniu ich Gminie w jakimś określonym terminie, 
Pan Z-ca odpowiedział, że nie pamięta, musi sprawdzić w umowie zarządu.  

 Radny Roman Goik, wskazując na zgłoszenia mieszkańców dotyczących 
szybko pogarszającego się po zimie stanu dróg gminnych, w tym ulicy 
Szybowej w Połomi, zawnioskował o przyspieszenie rozpoczęcia robót 
związanych z naprawami cząstkowymi.  

 Z-ca Wójta poinformował, że dzięki dodaniu na sesji dodatkowych 100 tys. 
złotych do budżetu na remonty dróg gminnych jest do dyspozycji kwota 182 
tys. złotych. Są już przygotowane dokumenty do ogłoszenia przetargu na 
pierwsze działania związane z remontami dróg. Pracownicy urzędu zrobili 
objazd dróg, mający na celu ocenienie ich stanu, złożono także wnioski o 
naprawę dróg w ramach szkód górniczych. Warto jednak pamiętać, że jest 
dopiero marzec, często panują ujemne temperatury, ponadto asfaltownie 
nie ruszyły jeszcze w pełni z produkcją masy bitumicznej. Dodatkowym 
problemem jest fakt, że asfaltownie chętniej sprzedają duże ilości masy na 
duże inwestycje, niż niewielkie ilości na remonty cząstkowe, więc są 
problemy z zakupem. 

 Radna Ilona Mura przekazała zgłoszenia mieszkańców o tym, że od 
dłuższego czasu nie świecą lampy uliczne na ul. Wodzisławskiej od stacji 
Orlen w stronę Mszany. 

 Pan Z-ca Wójta odpowiedział, że urząd również ma takie zgłoszenia i zasięgał 
juz informacji w Zarządzie Dróg Wojewódzkich. W związku z remontem ulicy 
Wodzisławskiej za utrzymanie oświetlenia całego odcinka odpowiada 
obecnie wykonawca przebudowy - firma Strabag. Część lamp nie działa, 
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ponieważ konieczne jest przełożenie linii lub przebudowy słupów, co  musi 
być wykonane w uzgodnieniu z firmą Tauron. 

 Radny P. Kuczera poinformował, że miał dwa telefony mieszkańców Połomi 
w sprawie rozpalania ognisk na posesjach, w których spalane są resztki liści, 
obcięte tuje. Mieszkańcy na wiosnę porządkują posesje, jednak muszą 
zdawać sobie sprawę, że nie wolno spalać liści czy fragmentów krzewów, bo 
jest to szkodliwe i uciążliwe dla innych mieszkańców. Poprosił o 
umieszczenie takiej informacji w biuletynie Nasze Wieści Gminne. Gmina 
dotuje wymianę kotłów, zaciąga pożyczki na te dotacje, a czasami powietrze 
jest tak złe, że nie da się oddychać. Trzeba w dalszym ciągu uświadamiać 
mieszkańców.  

 Pan Z-ca odpowiedział, że ten problem zgłaszała również ostatnio Radna 
Magdalena Herman, zostanie przygotowany artykuł informacyjny do Wieści. 

 Wójt M. Szymanek wyraził zdziwienie, że zdarzają się jeszcze takie incydenty, 
jak spalanie odpadów roślinnych na posesjach w sytuacji, gdy gmina ma 
najlepsze w regionie warunki odbierania odpadów. Każdą ilość bioodpadów 
można oddać podczas wywozu, ponadto we własnym zakresie zawieźć na 
PSZOK. 

Więcej pytań i głosów w tym punkcie nie było.  

Pkt. 10   

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący Marek Liśnikowski zamknął 
obrady XXVIII sesji Rady Gminy Mszana.       
 
Przewodniczący Rady Gminy 
/-/ Marek Liśnikowski 
 
Protokołowała:                                                 
/-/ Mirosława Książek-Rduch                                          
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Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl 


